
 

Årsmelding 2024 

Pressemuseet Fjeld-Ljoms Venner  
 

Årsmøtet 2024 ble holdt på Smelthytta fredag 12. april, 
samme uke som vi hadde et vellykket seminar «Fra bly til 
kunstig intelligens» i Storstuggu. Hovedforedraget ble holdt 
av pressenestor Torry Pedersen, med spennende og reflektert 
gjennomgang av den 
tekniske utviklingen i 
både mediebransjen 
og samfunnet for 
øvrig gjennom de siste 
generasjonene.  
Tage Pettersen, 
mediepolitisk 
talsperson for Høyre 
på Stortinget deltok 
også med interessante 
innspill. 
 

Styret 
Følgende styre har fungert i 2024: Jan Erik Øvergård, Ragnar Løkken, Marit Brandsnes 
(gjenvalg), Jens Hystad, Carl P. Løken (ikke på valg). Styreleder for ett år: Jan Erik Øvergård. 
Nestleder for ett år: Marit Brandsnes. Varamedlemmer: Lars Magne Langøien, Ane Thon 
Knutsen (ikke på valg), Arne I. Bækken, Eli Høye Neby, Beate Møller (gjenvalg). Revisor: 
Arne Sund (gjenvalg). Valgkomite: Arvid Sand, Arne Ingar Bækken og Trine Schmidt 
(gjenvalg). Aud Toril Osmoen Sørgård har ført foreningens regnskap. 
 

Medlemmer og økonomi 
Ved utgangen av 2024 hadde vi 89 (71) personlige medlemmer og 6 (5) bedrifter. 
Vi har også i år fått styrket økonomien til Venneforeningen gjennom bidrag fra ulike kilder, 
bl.a. 100.000 kr fra Polaris Media. Både Fritt Ord og Trøndelag fylke støttet medieseminaret 
vårt, og Grafisk utdanningsfond bevilget 50.000 kr til fortsatt arbeid med rekruttering og 
opplæring i bruken av settemaskiner. 
Uten faste årlige tilskudd til vår virksomhet er vi fortsatt avhengig av midlene som i sin tid ble 
stilt til rådighet til minne om John Solheim. Overføringer til drift gjort i 2024 er dekket 
gjennom renter og verdiøkning på midler avsatt i fond. 

Torry Pedersen i Storstuggu under 
seminaret «Fra bly til kunstig 
intelligens». 

Stortingsrepresentant Tage Pettersen (H) og 
ordfører Isak V. Busch lot seg underholde av 
Arnfinn Strømmevold under festmiddagen. 



 
Den årlige museumsavisa ble i 2024 for første gang utgitt på engelsk, som ledd i vårt økende 
internasjonale engasjement. Avisa vil bli brukt for å promotere Pressemuseet Fjeld-Ljom og 
Venneforeningens virksomhet i møte med kolleger utenlands. Blant nye prosjekter som er 
igangsatt i 2024, er et samarbeid med museet Typa i Tartu, Estland, og Grafiska Museet i 
Helsingborg, Sverige. Sammen skal vi ha flere samlinger for entusiaster fra hele Europa, i 
opplæring i bruk og vedlikehold av settemaskiner. Dette finansieres i hovedsak gjennom 
tilskudd fra Nordic Baltic Culture Point. 
 

Hus og anlegg 
Museene i Sør-Trøndelag (MiST), avdeling 
Rørosmuseet, har sørget for installasjon av to 
varmepumper, en i trykkeriet og en i rødbygget. 
Dette sikrer mer stabil varme gjennom vinteren, og 
redusert strømforbruk. Det samme gjelder utskifting 
av all lysarmatur i begge etasjer, med nye led-
armatur som i tillegg gir bedre arbeidslys. 
 

Dugnadssamlinger, frivillig innsats 
Vi har hatt tre dugnadssamlinger. Den første i april, 
da deltakere på medieseminaret fikk omvisning og 
demonstrasjon av maskinene i avishuset. Under 
sommerdugnaden i juli hadde vi besøk av Katharina 
Lutz fra Tyskland, en fin representant for unge 
entusiaster som er interessert i å lære seg å håndtere 
settemaskiner og annet grafisk utstyr fra blytida. 
Høstdugnaden, med siste runde trykking av museumsavisa på engelsk, hadde vi i september. 
Da hadde vi alt markert Kulturminnedagene, med skolebesøk og en miniutstilling om den 
samiske avisa Waren Sardne, «Spor av ytringsfrihet på Rørosvidda». Vi samarbeidet med 
Røros videregående skole som hadde egen utstilling og arrangement i skolens lokaler. 
En hyggelig påskjønnelse fikk vi også i september, da foreningen Norske Museumsvenner 
utpekte oss til årets venneforening i Norge. 
 
Styret takker alle gode krefter for innsatsen i 2024. 
 
Røros april 2025 

 
Jan Erik Øvergård   Marit Brandsnes  
Styreleder                Nestleder 
 
Carl P. Løken  Jens Hystad     Ragnar Løkken       

Katharina Lutz med forsiden til Fjeld-Ljom – for 
første gang på engelsk. 


